



# Journal of Financial Studies

## Call for Papers

Special Issue on

## **Risk Management and Insurance**

### **Guest Editors**

Chia-Chien Chang    National Kaohsiung University of Science and  
Technology  
Rachel J. Huang      National Central University  
Chou-Wen Wang      National Sun Yat-Sent University  
(By last name in alphabetical order)

### **Schedule**

Submission Deadline: December 31, 2020  
First Review Result: March 31, 2021  
First Revision Due: June 15, 2021

### **Scope and Background**

Journal of Financial Studies (JFS) is the official publication of the Taiwan Finance Association (TFA). The Journal is indexed by the EconLit of the American Economic Association (AEA) and the Taiwan Social Science Citation Index (TSSCI) of the Ministry of Science and Technology.

There was fruitful research in Taiwan's insurance field recently. To promote insurance related research and facilitate the dialogue among scholars, JFS will publish a special Issue on Risk Management and Insurance in 2021 to invite submissions on insurance economics and insurance finance studies.



# Journal of Financial Studies

## Topics of Interest

include but are not limited to the following:

- Risk Theory
- Demand for Insurance
- Asymmetric information
- Insurance Pricing
- Catastrophic Risk
- Longevity Risk
- Insurance Marketing
- Insurance Accounting
- Health Insurance
- Behavioral Insurance
- Insure-Tech
- Others

Insurer Corporate Governance

## Paper Submission

Interested contributors are highly encouraged to submit manuscripts/papers in either English or Chinese (after accepted for publication, Chinese manuscripts/papers must be translated into English) via <http://www.jfs.org.tw/index.php/jfs/information/authors> by December 31, 2020 and select the section “2021 Risk Management and Insurance” during submission.

Each submission should include 2 individual electronic files in PDF format as follows:

1. Abstract (with title page, name(s) of author(s), affiliation(s), abstract, and keywords)
2. Complete paper (with title page, abstract, and keywords but **WITHOUT** name(s) of author(s))

## Publication Fee

After the paper is accepted, there is a fee of NT\$5,000 (only NT\$3,000 for members of the Taiwan Finance Association) payable to the Taiwan Finance Association.

## DOI® Number

Each paper published in the JFS is assigned a DOI® number, which appears at the bottom of the title page in the published paper.

For any additional information, please contact us at [JFinancialStudies@gmail.com](mailto:JFinancialStudies@gmail.com).



## 徵稿啟事

特刊

## 風險管理與保險

### 【特刊編輯】

王昭文 國立中山大學財務管理學系  
張嘉倩 國立高雄科技大學金融資訊系  
黃瑞卿 國立中央大學財務金融學系  
(依中文姓氏筆劃排序)

### 【重要時程】

投稿截止日：2020 年 12 月 31 日  
初審公布日：2021 年 3 月 31 日  
一審修改截止日：2021 年 6 月 15 日

### 【主旨】

保險領域近幾年來在台灣的研究成果豐碩，有鑑於此，「臺灣財務金融學會」的《財務金融學刊》特訂於 2021 年針對保險經濟及保險財務議題，發行「風險管理與保險特刊」，盼藉此一專刊之發行，能促進保險相關領域研究之發展與交流，並更進一步地提升國內保險學術界的研究水準。



# Journal of Financial Studies

## 【主題】

- 風險理論
- 保險需求
- 保險市場資訊不對稱
- 保險定價
- 巨災風險
- 長壽風險
- 保險與公司治理
- 保險行銷
- 保險會計
- 健康保險
- 行為保險
- 保險科技

## 【寄件辦法】

中英文投稿皆可(審查通過後,皆安排出刊,唯中文稿需譯成英文後刊出)。  
請於 2020 年 12 月 31 日前將投稿電子檔 (pdf 檔) 由  
<http://www.jfs.org.tw/index.php/jfs/information/authors> 上傳至 JFS  
投審系統之「2021 風險管理與保險」特刊專區。

投稿電子檔 (pdf 檔), 包含下列 2 個檔案:

1. 封面頁 (含標題、作者姓名、服務單位、摘要與關鍵詞)
2. 全文 (含第 1 項封面頁, 但無作者姓名與服務單位)

## 【刊登費用】

每篇稿件僅於審查通過與確認刊期後, 收取新臺幣 5,000 元; 為鼓勵本會會員投稿, 若稿件之任一作者為本會會員, 於投稿時僅酌收新臺幣 3,000 元。

## 【DOI® 編號】

本刊於每篇出刊文章之封面頁頁尾加註 DOI® 編號。

若有任何疑問, 歡迎隨時來信至 [JFinancialStudies@gmail.com](mailto:JFinancialStudies@gmail.com)。